
 - 1 -

 
 
 
 

ALSÓÖRS KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 

 
Szám: 12 /2013. 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
K É S Z Ü L T:                  Alsóörs község Önkormányzat Képviselő- 

testülete 2013. november 21-én     
(csütörtök) 18.00 órai kezdettel   
megtartott közmeghallgatásáról 

             
Ü L É S   H E L Y E:            Eötvös Károly Művelődési Ház  
                                 

                                
 
J E L E N   V A N N A K:        Hebling Zsolt polgármester, 

Ferenczy Gábor alpolgármester,Gaál  
Dezső, Dr.Bókáné Katona Tímea,Bőhm 
Lászlóné, Dr.Bardóczi Miklós képviselők 

      
                                 
 
Tanácskozási joggal meghívott:  Báró Béla jegyző  
      Pandúr Ferenc intézményvezető                 
                                Kovács Rózsa pü.csop.vez. 
      1./napirendhez: 
         Balogh Miklós alezredes 
         Veszprém Megyei Katasztrófavédelem 
         Balafonfüredi Járás megbízottja 
      2./napirendhez: 
         Dr.Szabó János r.alezredes 
         kapitányságvezető 
         Stanka Mária r.őrnagy 
         bűnmegelőzési főelőadó 
         Édes Zoltán r.zászlós kmb. 
              
Alsóörs lakói közül: 45 fő 
 
Hebling Zsolt polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy 
a 7 fő Képviselő-testületi tag közül 6 fő megjelent, az ülés 
határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Javaslatot tesz az ülés napirendjére az írásban is megküldött 
szempontok alapján. 
Kéri a napirenddel kapcsolatos észrevételeket. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén Hebling Zsolt polgármester szavazásra 
bocsátja a napirendi javaslatot. 
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A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, egyhangúlag a következő 
határozatot hozta:  
 
 

170/2013.(XI.21.) Önk.sz.határozat 
 

Alsóörs Község Önkormányzat Képviselő-testülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint állapítja meg: 
 
1./ Katasztrófavédelem tájékoztatása a település veszélyeztetettségéről 
2./ Rendőrségi közbiztonsági konzultációs fórum 
3./ Beszámoló a 2013. évi tevékenységről 
4./ 2014. évi tervek, elképzelések 
5./ Kérdések, észrevételek 
 
 
 
Napirend tárgyalása: 
 
1./ Katasztrófavédelem tájékoztatása a település veszélyeztetettségéről 
 
Hebling Zsolt polgármester köszönti Balogh Miklóst, a Veszprém Megyei 
Katasztrófavédelem Balatonfüredi járás megbízottját, Dr.Szabó Jánost a 
Balatonalmádi Rendőrkapitányság vezetőjét, Stanka Mária bűnmegelőzési 
főelőadót, Édes Zoltán körzeti megbízottat, a megjelent képviselőket, a 
község lakosait. 
 
Kéri Balogh Miklós alezredest tájékoztassa a megjelenteket a település 
veszélyeztetettségéről. 
 
Balogh Miklós alezredes katasztrófavédelmi beszámolójában a település 
veszélyeztetettségéről beszél. Tájékoztatja a község lakosságát a 
település veszélyeztetettségéről, melynek elsődleges oka az áthaladó 
71-es főközlekedési útvonal, különösen az azon szállítható veszélyes 
anyagok. Az új jogszabály szerint a község magasabb II. 
veszélyeztetettségi fokozatba került. Alsóörs kijelölt befogadó 
település is, katasztrófahelyzetekben be kell fogadnia a 
kitelepítetteket. A községben 35 főből álló polgári védelmi szervezet 
működik.  Alsóörs község azon települések közé tartozik, ahol a 
katasztrófavédelemnek eddig kevés feladata volt. Kéri a hallgatóságot, 
hogy az elhangzottakkal kapcsolatos kérdéseiket tegyék fel. 
Kérdés, észrevétel nem volt. 
Megköszöni a figyelmet. 
 
Hebling Zsolt polgármester a részletes tájékoztatást meghallgatva 
megköszöni Balogh Miklós alezredes beszámolóját.  
 
 
 
2./ Rendőrségi közbiztonsági konzultációs fórum 
 
Hebling Zsolt polgármester felkéri Dr. Szabó Jánost a Balatonalmádi 
rendőrkapitányság vezetőjét tartsa meg a konzultációs fórumot. 
 
Dr.Szabó János r.alezredes köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy sok 
volt a feladat az idei évben is, hiszen számos nagyszabású 
rendezvénynek adott helyet Alsóörs. Ezek problémamentesen zárultak. 
Megköszöni a segítséget a község elöljáróinak, a polgári védelem 
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munkatársainak és a lakosságnak is. Idén összesen 41 esetben fordult 
elő motiválatlan rongálás, garázdaság, ittasan elkövetett 
bűncselekmény. Nem történt viszont gépjármű feltörés, és strandi lopás. 
Ebben nagy szerepe van a kamerás térfigyelő rendszernek. Az 
eredményekhez nagyban hozzájárultak a polgárőrök, a lakosság és a civil 
szervezetek is. A polgárőrség tagjai a nyár folyamán nagy segítséget 
nyújtottak a rendezvények biztosításában, rendfenntartásban is. Örömmel 
tájékoztatja a lakosságot arról, hogy az idei évben a 154 kapitányság 
rangsorában Balatonalmádi a 2. helyre lépett előre.  
Dr. Szabó János tájékoztatásul elmondja, hogy Édes Zoltán körzeti 
megbízott munkájával elégedett, azt jónak értékeli. 
megköszöni a figyelmet. 
 
Hebling Zsolt polgármester a részletes tájékoztatást meghallgatva 
megköszöni a rendőrség munkáját a településen. Örömmel ad hangot annak 
a ténynek, hogy a 154 rendőrkapitányság közül a Balatonalmádi a 2. 
helyre lépett előre. Gratulál munkájukhoz, megköszöni eredményes  
együttműködésüket. 
 
 
 
3./ Beszámoló a 2013. évi tevékenységről 
 
Hebling Zsolt polgármester alábbiakról számol be: Az Önkormányzat az 
előző évek jól átgondolt felelős gazdálkodását 2013 évben is folytatta. 
Az adósságot visszafizettük, stabil pénzügyi helyzetet teremtettünk, 
melynek eredményeként közel 67 millió forint lekötött pénzeszközzel 
zárja az évet a település. Az intézmények jól teljesítettek, a strandi 
bevételek meghaladták a tavalyi év eredményeit és a kemping bevételek 
is az elvártnak megfelelően alakultak.  Az adó bevételek az 
előirányzott 148 millió forint helyett 153 millióra teljesültek, és ez 
év végéig növekedni fog.  
A fejlesztések – köztük a Merse Leader Kultúrpark kialakítása, a 
sportcsarnok napelemes felújítása, útburkolás, közvilágítás, 
térkövezési munkák elvégzése – pályázatok útján nyert pénzforrások 
felhasználásával történt. Ez évben a Veszprém Megyei Napló 
közönségdíját nyerte el a település, illetve a tiszta és virágos 
Veszprém Megyéért kitüntetést. Könyvet adott ki az Önkormányzat 
„Sírkert a Somlyó ölén” címmel Somorjai Horváth Piroska írásával és 
Kovács Endre fotóival. Továbbra is probléma a falu kereskedelmi 
ellátása, mivel a felső boltot az üzemeltető bezárta és az ott lakóknak 
gondot okoz a másik boltig eljutni. Minél előbb rendezni kell a 
helyzetet.  
Fontos, kiemelt feladat a helyi 8 osztályos általános iskola megőrzése, 
ezért fordított az Önkormányzat 32 millió forint támogatást az iskola 
működésének biztosítására. Az év során azonban olyan problémák adódtak, 
melyek okán a 2013. november 10-én lezajlott presbiteri ülés 
kinyilvánította, hogy cselekvései és állításai miatt a jövőben nem tud 
együttműködni az iskola fenntartójának jogait gyakorló egyház 
lelkipásztorával Rásky Miklós tiszteletessel. A folyamatban lévő 
vizsgálat lezárása után a község lakói felé tájékoztatást fog adni az 
Önkormányzat. Az iskolában a munka továbbra is zavartalanul folyik. Az 
Önkormányzat a médiában megjelent valótlan állításokkal kapcsolatban 
jogi lépéseket fontolgat. 
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4./ 2014. évi tervek, elképzelések 
 
Hebling Zsolt polgármester 2014 évben tervezi az Önkormányzat a Merse 
park II. ütemét mely során, emlékhely és játszótér kialakítása is 
szerepel a tervek között. A strandon a gazdasági udvar és a kertmozi 
felújítására is sor kerül. A szociális étkeztetés feladatainak 
megkönnyítése  érdekében egy terepjáró beszerzésére pályázatot 
nyújtottak be. Szerepel még a tervek között újabb napelemek 
elhelyezése, kerékpárút építése – Veszprém, Felsőörs és Alsóörs között,  
zongoravásárlás a Művelődési Házba, és újabb könyvkiadás is, új kilátó 
építése a Somlyón, valamint öltöző- és pályafelújítás a sporttelepen, 
magánerős beruházásból kikötő építése a két móló között.   
A Hivatal épülete nagyon rossz állapotban van, ezért reméli a 2014. 
évben sikerül elkezdeni az új épület kivitelezését.  
 
 
 
5./ Kérdések, észrevételek 
 
Tóth Zsolt a méhnyakrák elleni védőoltás után érdeklődik. 
 
Hebling Zsolt polgármester információja szerint a védőoltás költségeit 
átvállalja az Állam, így az mindenki számára elérhető lesz. 
 
Tóth Zoltán már a korábbi fórumokon is felvetette hogy a Merse forrás 
egyik ága a sorházak mögött folyik. Néhányan locsolásra is használják 
de  ilyenkor már megjelenik a pincékbe, továbbá az Ő épülete előtt lévő 
vízóra aknából folyamatosan szivattyúzni kell annak érdekében, hogy az 
épületében ne legyen károsodás.  Ezzel kapcsolatban várható e  
valamiféle megoldás. 
 
Pandúr Ferenc intézményvezető A problémát ismeri, eddig nem sikerült 
mindenki számára megfelelő megoldást találni. Ahogy korábban is 
elmondta először a lakóknak kellene megegyezniük a forrás ágának 
megszüntetésében, amelyet utána költségfedezet biztosítása esetén a Séd 
patakba lehetne átvezetni. A park építés II. ütemében amennyiben a 
megállapodás megszületik a kivitelezés is megvalósítható. A patak, ahol 
a víz folyik magánterületen van.  
 
Tóth Zoltán nem megoldás, hogy mindig van valami kifogás. Meg kellene 
oldani, mert eső után rengeteg vizet kell kiszivattyúzni. 
 
Hebling Zsolt polgármester  megpróbálnak megoldást keresni erre a 
problémára, helyszínin bejárást kezdeményez az érintettek bevonásával a 
közeljövőben.  
 
Havadi Endréné a Nyírfa Közben nincs közvilágítás, így nehéz a 
közlekedés. 
 
Hebling Zsolt polgármester a TEMÜSZ szakembereivel megvizsgálják a 
felmerült problémát.  
 
Németh Béla 10 éve élnek itt, teljesen meg vannak elégedve mindennel, 
csak azt kifogásolja, hogy a vasútállomás és környéke nem méltó 
Alsóörshöz. Nagyon csúnya, gazos, rontja az összképet. 
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Havadi Endréné a másik gond a vasútállomáson, hogy nagyon magas a 
peron, és az öregek csak nagyon nehezen tudnak felszállni a vonatra. 
 
Hebling Zsolt polgármester már tárgyal az Önkormányzat a MÁV 
vezetőivel, de sajnos nem egyszerű a dolog. Az Önkormányzat sokszor a 
saját eszközeivel és dolgozóival vágatja le a füvet. Reméli sikerül 
erre megoldást találni. 
 
Tóth István az üdülőtulajdonosok a nyár végén hazautaznak, és amikor 
elkezdenek lehullani a falevelek, nem jönnek vissza összeszedni, ezért 
nekik kell helyettük is dolgozni. Erre kellene valamilyen megoldást 
találni. 
 
Hebling Zsolt polgármester ez sajnos visszatérő gond, de keresik a 
megoldást. 
 
Báró Béla jegyző megoldás lehet, hogy levélben felszólítják a 
nyaralótulajdonosokat a levél eltakarításra, az ingatlan 
rendbetételére. 
 
Zbiskó Lászlóné az Endrődi utcában sok gondot okoznak a fák virágzáskor 
és ősszel, amikor hullik a levél. A közlekedést is zavarja. Javasolja a 
fák kivágását, cseréjét. 
 
Hebling Zsolt polgármester a fák esetleges kivágását körültekintően meg 
kell vizsgálni, nem javasolja. A cserével kapcsolatban szakember 
véleményét kell kérni.  
 
Zbiskó Lászlóné a Vízmű épületével milyen szándéka van az 
Önkormányzatnak? 
 
Hebling Zsolt polgármester  a terület az Önkormányzat tulajdona, melyet 
a DRV használ. Tervben van, hogy ha a Hivatal el tud költözni az új 
helyre, akkor a TEMÜSZ kerülne oda. 
 
Zbiskó Lászlóné műhelynek és traktor tárolónak használni, nagyon 
sajnálná. 
 
Hebling Zsolt polgármester a terület nagyon szép helyen fekszik része a 
települést átszelő zöld tengelynek, tervek között van ott pihenő 
kialakítása is. Az ingatlan visszavétele tárgyában előrehaladott 
tárgyalások folynak. 
 
Tóth István a nyári hónapok alatt nagyon erős szag terjeng a vízparton, 
a DRV szennyvízátemelő környékén. 
 
Hebling Zsolt polgármester a DRV szennyvízátemelő régi problémát 
jelent, sajnos még nem tudtak megoldást találni, a szakemberek 
folyamatosan vizsgálják.  
 
Ferencsik Éva megköszöni a TEMÜSZ munkatársainak közreműködését a patak 
melletti részének Séd-köz rendbetételéért.  
 
Zbiskó Lászlóné Loki út forgalma megnőtt és felső felén  nem adnak 
elsőbbséget, tábla kellene. 
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Hebling Zsolt polgármester az utca az adottságok miatt keskeny, rosszul 
belátható megvizsgálják forgalom korlátozó tábla kihelyezésének 
szükségességét. 
 
Hebling Zsolt polgármester mivel több észrevétel, hozzászólás nem volt, 
megköszöni a település lakóinak aktív közreműködését. 
 
 
 
Hebling Zsolt polgármester a közmeghallgatást 19.35 perckor bezárja. 

 
 

 
kmf. 
 
 

 
 
Hebling Zsolt         Báró Béla 
polgármester          jegyző 
 
 
 
 


